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2014. december 4. 

Pokorni Zoltán polgármester 2013. december 4-én találkozott Rumi Imrével, a Magyar 
Zarándokút Egyesület elnökével, hogy meghallgassa véleményét a Normafa 
helyreállítással kapcsolatban. 

Rumi Imre elmondta, hogy alapvetően egyetért a változtatás szükségességével, hiszen az 
nem kérdés, hogy itt valamit tenni kell, a jelenlegi állapotok nem tarthatók tovább. Túl sok 
az autó, elfogadhatatlan, hogy a természetvédelmi területen parkolnak. Mint mondta: 
autóknak nincs helye az erdőben. A polgármester egyetértett, és a munkánk során ez az 
egyik legfontosabb szempont, hogy a gépkocsiforgalmat csökkentsék. Az egyesület 
elnöke elmondta, hogy jó lenne, ha a Normafa rendbetétele kapcsán megújulnának a 
turista- és zarándokjelzések, amelyre a Magyar Természetjáró Szövetség az egyesület 
bevonásával ki is dolgozta már az egységes jelzésrendszert. Javasolta továbbá – ahogy 
sok más helyen ez működik – ún. „mérföldkövek” kihelyezését is a zarándokútra, amely 
megkönnyíti a tájékozódást, információt ad a zarándoknak az úttal kapcsolatban. Fontos 
lenne pihenőhelyek és ivókutak kialakítása, valamint tematikus és útismertető tábla 
kihelyezése. Ezek mind a zarándokútról, mind a terület kulturális és természeti értékeiről 
adhatnának tájékoztatást. A polgármester üdvözölte a javaslatokat, és ígértet tett arra, 
hogy a tervezés során átgondolják, és lehetőség szerint beépítik a kéréseket, amennyiben 
azok megvalósítására a környezeti hatástanulmányok figyelembe vételével is van 
lehetőség. 

 


